
 1 

 
BROI.0002.4.2017 

 
 
 
 

Protokół nr XXV/17 
z obrad XXV Sesji Rady Powiatu we Włocławku  

z dnia 27 czerwca 2017 roku 
 

1. Otwarcie XXV Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Wierzowiecki - Przewodniczący Rady dnia  27 czerwca 2017 roku 
o godzinie 1106 otworzył obrady  XXV Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Przewodniczący 
Rady powitał: radnych Województwa Kujawsko – Pomorskiego, Pana Jacka Kuźniewicza – 
radnego Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego, Pana Stanisława Pawlaka - – 
radnego Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego, wójtów i burmistrzów, Panią Annę 
Ciesielską - Kierownika Delegatury we Włocławku Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony 
Środowiska w Bydgoszczy, radnych, Pana Kazimierza Kacę - Starostę Włocławskiego, Pana 
Marka Jaskulskiego – Wicestarostę,  Panią Igę Przystałowską - Skarbnika Powiatu,  
kierowników jednostek organizacyjnych powiatu, przedstawicieli środków masowego 
przekazu, a także wszystkich obecnych na sali obrad.  
Lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu 
Przewodniczący Rady zanim przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad 
udzielił głosu staroście Panu Kazimierzowi Kacy, który zwrócił się do niego o to w celu 
przekazania Wysokiej Radzie dobrych informacji. 
Pan Kazimierz Kaca - Starosta Włocławski powiedział, że na sali obrad obecni są również 
wychowankowie Placówki Opiekuńczo -  Wychowawczej „Jaś” i „Małgosia” w Brzeziu, 
wraz z Panią Dyrektor Agnieszką Kokowicz. We wtorek odbyła się Gala Nagród Marszałka 
Kujawsko – Pomorskiego, w trakcie której  nastąpiło wręczenie nagród i wyróżnień. Powiat 
Włocławski został zauważony i doceniony, w szczególny sposób za pozyskiwanie środków 
unijnych. Powiat Włocławski otrzymał nagrodę – za budowę Placówek Opiekuńczo-
Wychowawczych „Jaś” i „Małgosia” w Brzeziu i stworzenie przyjaznych warunków do 
wychowywania i usamodzielniania się mieszkających tam dzieci. Jest to wielka satysfakcja. 
Starosta w imieniu własnym i radnych podziękował wszystkim, którzy się przyczynili do tego 
nowatorskiego rozwiązania. Budowa nowej siedziby dla domu dziecka w powiecie 
włocławskim była pierwszą inwestycją zrealizowaną w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014-2020. W miesiącu 
kwietniu powiat zgłosił propozycję - czy w rozdziale środków mogłyby być uwzględnione 
środki na domy dziecka na terenie Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Udało się to 
zrealizować i to chyba było przyczyną, że Marszałek zauważył Powiat Włocławski. Powiat 
dostąpił zaszczytu i otrzymał nagrodę Marszałka za rok 2016 w tej dziedzinie. Starosta 
przekazał na ręce Przewodniczącego Rady nagrodę Marszałka Województwa Kujawsko-
Pomorskiego Pana Piotra Całbeckiego. Następnie Starosta poprosił Pana Lecha 
Chymkowskiego – Naczelnika Biura Rady i Ochrony Informacji, Pana Marka Górecznego - 
Zastępcę Burmistrza Lubrańca, ówczesnego Naczelnika Wydziału Inwestycji i Rozwoju, Pana 
Jacka Kuźniewicza – radnego Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego, Pana Adama  
Szponkę – Dyrektor Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej w Toruniu, którym osobiście 
wręczył okolicznościowe statuetki.  
Pan Jacek Kuźniewicz - radny Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego 
poinformował, że dla radnych wojewódzkich i administracji Pana Marszałka Piotra 
Całbeckiego szczególnie ważne jest to, aby środki z UE były wykorzystywane we właściwy 
sposób. Radny w imieniu wszystkich radnych wybranych z okręgu nr 6, który obejmuje 
również powiat włocławski,  zapewnił o wsparciu dla starań i działań powiatu włocławskiego 
o środki z UE. Radni służą pełnym wsparciem i pełną pomocą. Radnemu jest bardzo miło, jak 
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może uczestniczyć w tych pracach i wspierać innych wiedzą, którą wyniósł z prac jako 
Wiceprezydent Włocławka a wcześniej jako Dyrektor Departamentu w Urzędzie 
Marszałkowskim w Toruniu. Radny życzył dalszych sukcesów. Pieniędzy jest sporo, ale są 
trudne do uzyskania. Dotychczasowe działania powiatu pokazują, że powiat radzi sobie 
wspaniale. Radny pogratulował Panu Staroście i życzył dalszych sukcesów.  
Przewodniczący Rady podziękował w imieniu własnym, jak i Rady Powiatu oraz 
mieszkańców powiatów włocławskiego,  radnym wojewódzkim:  Panu Jackowi 
Kuźniewiczowi, Panu Sławomirowi Kopyściowi, i wszystkim radnym  Sejmiku 
Województwa Kujawsko-Pomorskiego, którzy się przyczynili do tego, aby dotacje wpłynęły 
do powiatu włocławskiego oraz Panu Markowi Górecznemu i Panu Lechowi 
Chymkowskiemu – Naczelnikowi Biura Rady i Ochrony Informacji, który przyczynili się 
i zainicjowali tą całą sprawę. Przewodniczący Rady podziękował również Panu Staroście za 
jego zaangażowanie i determinację w zakresie pozyskiwania środków zewnętrznych.   
Przewodniczący Rady przeszedł do realizacji porządku obrad. 
 
2. Stwierdzenie quorum 
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach Rady 
Powiatu bierze udział  20 radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu wynoszącego 
21 radnych stanowi wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
3. Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków 
w sprawie jego zmiany.   
 
Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad XXV Sesji Rady Powiatu we 
Włocławku, ustalony w trybie § 9 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, otrzymali 
Państwo wraz  z zawiadomieniem o jej zwołaniu.  
Projekty uchwał i inne materiały dotyczące wykonania budżetu za 2016 rok zostały radnym 
przesłane wraz pismami z dnia 26 kwietnia 2017 r. i 6 czerwca 2017 r.  
Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym - Rada 
Powiatu, w trakcie sesji, może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną 
większością głosów ustawowego składu Rady. Zgodnie też z § 17 ust. 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego - z wnioskiem o uzupełnienie lub zmianę porządku obrad może wystąpić 
radny, komisja, klub radnych, zarząd powiatu, starosta.  
Przewodniczący Rady poinformował, że w przypadku przyjęcia przez Wysoką Radę wniosku 
o uzupełnienie porządku obrad o konkretny punkt dotyczący rozpatrzenia projektu uchwały 
w danej sprawie, to na wnioskodawcy spoczywać będzie obowiązek przedłożenia i doręczenia 
radnym, przed przystąpieniem do realizacji tego punktu, projektu uchwały spełniającego 
wymagania formalne określone  w statucie. 
Poinformował także, iż w myśl § 17 ust. 4 Statutu Powiatu - w przypadku uzupełnienia lub 
zmiany porządku obrad rada może przystąpić do rozpatrzenia wprowadzonych, nowych 
punktów tego porządku bez konieczności uzyskiwania opinii właściwej komisji do 
przedłożonych projektów uchwał dotyczących tych punktów.  
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem do radnych – czy któryś  z uprawnionych 
podmiotów chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o  uzupełnienie lub zmianę ustalonego 
porządku obrad XXV sesji ? 
Radni nie zgłosili wniosków. 
Przewodniczący Rady poinformował, iż Zarząd Powiatu we Włocławku: 
1) pismem z dnia 19 czerwca 2017 r. wniósł o poszerzenie porządku obrad XXV sesji Rady 

Powiatu o punkt: 
- rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pozbawiania kategorii dróg powiatowych 

odcinka drogi powiatowej nr 2909 C Włocławek – Kruszyn – Choceń,  
2) pismem z dnia 22 czerwca 2017 r. wniósł o zmianę porządku obrad poprzez: 
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- wprowadzenie autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2017 – 2023, 

- wprowadzenie autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 
2017, 

- wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania 
konsultacji społecznych z mieszkańcami powiatu włocławskiego, 

3) pismem z dnia 26 czerwca 2017 r. wniósł o uzupełnienie porządku obrad XXV sesji 
o punkty: 

- rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Powiat 
Włocławski dla Gminy Boniewo w roku 2017, 

- rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku dotyczącej wyrażenia woli na dokonanie zamiany nieruchomości stanowiącej 
własność Powiatu Włocławskiego na nieruchomość stanowiącą własność Gminy Lubień 
Kujawski. 

Przewodniczący Rady poinformował, że ze swojej strony, działając w trybie § 30 ust. 1 pkt 2 
statutu powiatu, wnosi o uzupełnienie porządku obrad XXV Sesji o punkt w brzmieniu: 
- Informacja Rady Powiatu we Włocławku o petycjach rozpatrzonych przez Radę Powiatu 

we Włocławku w 2016 roku. 
Przewodniczący Rady przedstawił uzasadnienie tego wniosku. 
Przewodniczący Rady poinformował, że w myśl art. 14 ustawy z dnia 11 lipca 2014 roku 
o petycjach  organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego, corocznie, w terminie do 
dnia 30 czerwca, umieszcza na swojej stronie internetowej lub stronie internetowej urzędu go 
obsługującego zbiorczą informację o petycjach rozpatrzonych w roku poprzednim. 
Wypełniając wymóg ustawy, została przygotowana Informacja, która zawiera 
w szczególności dane dotyczące liczby, przedmiotu oraz sposobu załatwienia petycji. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy są jeszcze wnioski w sprawie zmiany lub 
uzupełniania porządku obrad XXV sesji?  
Przewodniczący Rady poinformował Wysoką Radę, że wnioski zarządu powiatu w sprawach 
zmiany porządku obrad dzisiejszej Sesji nie zawierały merytorycznego uzasadnienia. 
Przewodniczący Rady zapytał czy zatem starosta lub inny przedstawiciel wnioskodawcy 
chciałby zabrać głos w sprawie ich uzasadnienia? 
Nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania wniosków zarządu powiatu w sprawie 
zmiany porządku obrad. Przewodniczący Rady poinformował, iż zgodnie z art. 15 ust. 2 
ustawy o samorządzie powiatowym rada powiatu może wprowadzić zmiany w porządku 
bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za wycofaniem z porządku obrad punktu 21 
w brzmieniu: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania 
konsultacji społecznych z mieszkańcami powiatu włocławskiego i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-20 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego glosowania Przewodniczący Rady  stwierdził, że rada 
powiatu postanowiła o wycofaniu z porządku obrad XXV sesji punktu 21 – rozpatrzenie 
projektu uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych 
z mieszkańcami powiatu włocławskiego. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za uzupełnieniem porządku obrad XXV Sesji  
o punkt w brzmieniu: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pozbawiania kategorii dróg 
powiatowych odcinka drogi powiatowej nr 2909 C Włocławek – Kruszyn – Choceń 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
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Za-20 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że rada 
powiatu postanowiła o uzupełnieniu porządku obrad o punkt – Rozpatrzenie projektu uchwały 
w sprawie pozbawiania kategorii dróg powiatowych odcinka drogi powiatowej nr 2909 C 
Włocławek – Kruszyn – Choceń.  
Punkt ten realizowany będzie jako punkt 21 poszerzonego porządku obrad bezpośrednio po 
punkcie 20, w brzmieniu: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia Gminie 
Fabianki prowadzenia zadania publicznego z zakresu kultury i ochrony dziedzictwa 
narodowego dotyczącego organizacji Dożynek Powiatowych. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za uzupełnieniem punktu 22 zmienionego porządku 
obrad XXV sesji o autopoprawkę nr 1 do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2023 wraz 
z tekstem jednolitym i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-20 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu  postanowiła o uwzględnieniu w porządku obrad autopoprawki nr 1 do projektu 
uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2023 wraz z tekstem jednolitym i tym samym punkt 22  
porządku obrad otrzymuje brzmienie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2017 – 2023 wraz z autopoprawką nr 1 (tekst jednolity).  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za uzupełnieniem punktu 23 porządku obrad XXV 
sesji o autopoprawkę nr 1 do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2017 r. wraz z tekstem 
jednolitym i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-20 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu  postanowiła o uwzględnienie w realizowanym porządku obrad autopoprawki nr 1 do 
projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2017 r. i tym samym punkt 23 porządku 
obrad otrzymuje brzmienie:    
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2017 r. wraz z autopoprawką nr 1 
(tekst jednolity).  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za uzupełnieniem porządku obrad XXV Sesji  
o punkt w brzmieniu:  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Boniewo w roku 2017 i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-20 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że rada 
powiatu postanowiła o uzupełnieniu porządku obrad o punkt – Rozpatrzenie projektu uchwały 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Boniewo 
w roku 2017.Punkt ten będzie realizowany jako punkt 26 poszerzonego porządku obrad.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za uzupełnieniem porządku obrad XXV Sesji  
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o punkt w brzmieniu:  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku dotyczącej wyrażenia woli na dokonanie zamiany nieruchomości 
stanowiącej własność Powiatu Włocławskiego na nieruchomość stanowiącą własność Gminy 
Lubień Kujawski i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-20 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że rada 
powiatu postanowiła o uzupełnieniu porządku obrad o punkt - Rozpatrzenie projektu uchwały 
w sprawie uchylenia uchwały Rady Powiatu we Włocławku dotyczącej wyrażenia woli na 
dokonanie zamiany nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Włocławskiego na 
nieruchomość stanowiącą własność Gminy Lubień Kujawski. 
Punkt ten będzie realizowany jako punkt 27 poszerzonego porządku obrad.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za  uzupełnieniem porządku obrad XXV Sesji  
o punkt w brzmieniu: Informacja Rady Powiatu we Włocławku o petycjach rozpatrzonych 
przez Radę Powiatu we Włocławku w 2016 roku i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-20 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że rada 
powiatu postanowiła o uzupełnieniu porządku obrad o punkt w brzmieniu: Informacja Rady 
Powiatu we Włocławku o petycjach rozpatrzonych przez Radę Powiatu we Włocławku w 2016 
roku. 
Punkt ten będzie realizowany jako punkt 28 poszerzonego porządku obrad. 
Informuję Państwa, iż punkt 26 – zapytania radnych i następne dotychczasowego porządku 
obrad zmienią się zmienią się odpowiednio na 29, 30, 31, 32.  
Porządek obrad XXV sesji radni otrzymali w dniu dzisiejszych obrad wraz z dodatkowymi 
materiałami.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad XXV sesji, po przyjęciu przez Wysoką 
Radę zmian składa się z 32 punktów. Przystępuję do jego realizacji. 
  
Porządek obrad XXV sesji Rady Powiatu we Włocławku stanowi załącznik nr 3 do 
niniejszego protokołu. 
 
4. Powołanie dwóch sekretarzy obrad XXV Sesji Rady Powiatu we Włocławku 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z § 9 ust. 2 Statutu Powiatu 
Włocławskiego proponuję powołać na sekretarzy obrad XXV Sesji: Pana Mariusza 
Bladoszewskiego – czy wyraża Pan zgodę? 
Radny Mariusz Bladoszewski wyraził zgodę. 
oraz Pana Tomasza Chymkowskiego – czy wyraża Pan zgodę?  
Radny Tomasz Chymkowski wyraził zgodę.  
Przewodniczący Rady zapytał, czy są inne kandydatury? 
Nie było innych kandydatur. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za  tym, aby Pan Mariusz Bladoszewski był 
Sekretarzem obrad XXV Sesji i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-20 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za  tym, aby Pan Tomasz Chymkowski był 
Sekretarzem obrad XXV sesji i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
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Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-1 
Na podstawie przeprowadzonych głosowań Przewodniczący Rady stwierdził, że Sekretarzami 
obrad XXV Sesji zostali: Pan Mariusz Bladoszewski i Pan Tomasz Chymkowski.   
Jednocześnie poinformował, iż z urzędu dzisiejsze obrady Rady protokołują: Pani Katarzyna 
Dąbrowska – Czerwińska i Pani Marta Szarecka.  
 
5. Przyjęcie protokołu nr XXIV/17 z dnia 31 maja 2017 roku 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 2 Statutu 
Powiatu Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad XXIV Sesji, który był do 
wglądu w Biurze Rady i Ochrony Informacji oraz w Biuletynie Informacji Publicznej 
w katalogu - AKTY PUBLICZNOPRAWNE, PROTOKOŁY,  podkatalogu - Protokoły 
z Sesji Rady Powiatu. 
Stosownie do przepisów § 28 ust. 1 Statutu Powiatu Włocławskiego, radni mogą zgłosić 
zastrzeżenia lub poprawki do protokołu z sesji udostępnionego w trybie § 27 ust. 6, nie 
później jednak niż do chwili rozpoczęcia kolejnej sesji, w trakcie której protokół ma być 
przyjmowany.  
Jednocześnie poinformował, iż protokół z sesji udostępniony w trybie § 27 ust. 6, do którego 
nie zostaną wniesione zastrzeżenia lub poprawki, na wniosek przewodniczącego rady, rada 
przyjmuje w drodze aklamacji po wygłoszeniu przez przewodniczącego rady formuły: „Jeżeli 
nie usłyszę sprzeciwu będę uważał, że rada protokół przyjęła”. Przyjęcie protokołu 
potwierdza przewodniczący rady składając na nim swój podpis. 
Zgłaszając zastrzeżenia lub poprawki do protokołu w trybie § 28 ust. 1 zgłaszający 
przedstawia na piśmie propozycję zmiany treści konkretnych fragmentów protokołu, 
o przyjęciu których rozstrzyga rada w odrębnych głosowaniach. Zgłoszenie zastrzeżeń lub 
poprawek bez sfomułowania na piśmie propozycji zmiany konkretnego fragmentu protokołu 
zwalnia radę od ich rozstrzygania. 
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek. Wobec braku głosu sprzeciwu 
Przewodniczący Rady stwierdził, że rada powiatu przyjęła protokół nr XXIV/17 z dnia 
31 maja 2017 roku.  
 
6. Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 

1 czerwca 2017 roku do dnia 18 czerwca 2017 roku. Sprawozdanie Starosty 
Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 19 czerwca 2017 
roku do dnia sesji.     

 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu Włocławskiego – Rada Powiatu rozpatruje 
sprawozdanie  zarządu z wykonywania uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz 
sprawozdanie starosty z działalności zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania 
zarządu  z wykonywania  uchwał  rady  i jego działalności  zarządu pomiędzy sesjami do dnia 
sesji. 
Radni otrzymali sprawozdanie Zarządu Powiatu z działalności w okresie od dnia 1 czerwca 
2017 roku do dnia 18 czerwca 2017 roku zawierające informację z posiedzenia z dnia 5, 8, 10 
czerwca 2017 r. W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali  sprawozdanie starosty 
z działalności zarządu w okresie od dnia 19 czerwca 2017 roku do dnia sesji, zawierające 
informację z dnia  19, 22 i 26 czerwca 2017 r.  
Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy celem zapoznania ze sprawozdaniem starosty. 
Po przewie Przewodniczący Rady wznowił obrady.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem. Jednocześnie 
poinformował, iż Pan Starosta lub wyznaczona przez niego osoba ustosunkuje się do 
ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.   
Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos?  
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Starosta Włocławski podziękował radnemu Panu Romanowi Gołębiewskiemu. 
Przewodniczący Rady podziękował w imieniu całej rady powiatu radnemu Romanowi 
Gołębiewskiemu  za jego zaangażowanie. 
Wobec braku głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła 
w dniu 27 czerwca 2017 r. Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności 
w okresie od dnia 1 czerwca 2017 roku do dnia 18 czerwca 2017 roku. Sprawozdanie Starosty 
Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 19 czerwca 2017 roku do 
dnia sesji.     
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
1 czerwca 2017 roku do dnia 18 czerwca 2017 roku stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu. 
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 
19 czerwca 2017 roku do dnia sesji stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
   
7. Rozpatrzenie informacji o stanie środowiska Powiatu Włocławskiego w 2016 roku. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że Kujawsko – Pomorski Wojewódzki  Inspektor 
Ochrony Środowiska przedstawił na dzisiejsze obrady Rady informację o stanie środowiska 
Powiatu Włocławskiego w roku 2016.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Alicję Sadowską – Przewodniczącą Komisji  
Środowiska o przedstawienie prac nad informacją.  
Pani Alicja Sadowska – Przewodnicząca Komisji  Środowiska poinformowała, że w dniu 
16 czerwca 2017 r. odbyło się posiedzenie Komisji Środowiska, podczas którego Komisja 
zapoznała się z informacją o stanie środowiska Powiatu Włocławskiego w 2016 roku. 
Komisja jednogłośnie przyjęła w/w informację.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecna 
jest Pani Anna Ciesielska – Kierownik Delegatury we Włocławku Wojewódzkiego 
Inspektoratu Ochrony Środowiska we  Bydgoszczy, która ustosunkuje się do ewentualnych 
głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli 
dyskusji.  
Wobec braku głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 27 czerwca 2017 roku przyjęła informację o stanie środowiska Powiatu 
Włocławskiego w 2016 r.    
Informacja o stanie środowiska Powiatu Włocławskiego w 2016 r. stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu.    

 
8. Przedstawienie sprawozdania finansowego Powiatu Włocławskiego sporządzonego 

na dzień 31.12.2016 rok  będącego załącznikiem do uchwały nr 501/17 Zarządu 
Powiatu we Włocławku z dnia 26 kwietnia 2017 r.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali uchwałę nr 501/17 Zarządu 
Powiatu we Włocławku z dnia 26 kwietnia 2017 roku w sprawie przyjęcia sprawozdania 
finansowego Powiatu Włocławskiego sporządzonego na dzień 31.12.2016 r. Zgodnie 
z porządkiem obrad dyskusja nad sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem z wykonania 
budżetu Powiatu za 2015 rok odbędzie się w punkcie 13, z uwzględnieniem opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej, wniosku Komisji Rewizyjnej  i opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Zarządowi Powiatu absolutorium 
z wykonania budżetu powiatu za 2016 rok.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Igę Przystałowską - Skarbnika Powiatu 
o przedstawienie, w imieniu Zarządu Powiatu, sprawozdania. 
Skarbnik Powiatu poprosiła Radę Powiatu we Włocławku o przyjęcie sprawozdania 
z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za rok 2016 sporządzonego na dzień 31 
grudnia 2016 r. przyjętego uchwałą Zarządu Powiatu nr 501/17  z dnia 26 kwietnia 2017 roku 
w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego Powiatu Włocławskiego sporządzonego na 
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dzień 31.12.2016 r.  Zarząd przyjął sprawozdanie finansowe sporządzone na dzień 31.12.2016 
r. i przedłożył je Wysokiej Radzie wykonując tym samym nałożony ustawowo obowiązek. 
Sprawozdanie finansowe budżetu powiatu włocławskiego zamknęło się po stronie aktywów 
i pasywów kwotą 7 507 237,28zł. Nadwyżka budżetu stanowi kwotę 259 379,34 zł. 
Skumulowany wynik budżetu  to 5 641 281,21zł ogółem, więc aktywa netto budżetu powiatu 
zamknęły się kwotą 5 900 660,55 zł. Wynik finansowy za rok 2016 Skarbnik Powiatu uważa 
za zadowalający. Jeśli radni będą mieli pytania do sprawozdania, to Skarbnik na nie udzieli 
odpowiedzi.  
Uchwała nr 501/17  Zarządu Powiatu we Włocławku z dnia 26 kwietnia 2017 roku w sprawie 
przyjęcia sprawozdania finansowego Powiatu Włocławskiego sporządzonego na dzień 
31.12.2016 r.  stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
 
9. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2016 

rok wraz z informacją o stanie mienia Powiatu, przyjętego przez Zarząd Powiatu we 
Włocławku uchwałą nr 467/17 Zarządu Powiatu we Włocławku z dnia 28 marca 
2017 r. w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu 
Włocławskiego za 2016 r. oraz uchwałą 492/17 Zarządu Powiatu we Włocławku 
z dnia 20 kwietnia 2017 r. w sprawie zmiany uchwały Zarządu Powiatu nr 467/17 
z dnia 28 marca 2017 r. w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu 
Powiatu Włocławskiego za 2016 r.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że Zarząd Powiatu przedstawił sprawozdanie 
z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za rok 2016 wraz z informacją o stanie mienia 
komunalnego na dzień 31 grudnia 2016 roku, tj. uchwałę Zarządu Powiatu we Włocławku nr 
467/17 z dnia 28 marca 2017 r. i uchwałę nr 492/17 z dnia 20 kwietnia 2017 r.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Igę Przystałowską – Skarbnika Powiatu 
o przedstawienie, w imieniu Zarządu Powiatu, sprawozdania.   
Skarbnik Powiatu poinformowała, że przygotowana informacja z wykonania budżetu 
powiatu włocławskiego za rok 2016 jest dokumentem dość obszernym. Skarbnik Powiatu 
poinformowała, że na Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Budżetu i Finansów informacje 
dotyczące wykonania budżetu były przedstawiane. Wobec powyższego Skarbnik w skrócie 
przedstawi w/w  sprawozdanie. W okresie sprawozdawczym budżet powiatu włocławskiego 
na 2016 rok został zmieniony 10 uchwałami Rady Powiatu we Włocławku i 18 uchwałami 
Zarządu Powiatu. Ostatecznie na dzień 31 grudnia 2016 roku planowane dochody zamknęły 
się kwotą 71.231.224,00 zł a planowane wydatki kwotą 76.807.343,00 zł. Planowany deficyt 
budżetu zamykał się wówczas kwotą 5 576 119 zł. Źródłem sfinansowania planowanego 
deficytu był zakładany kredyt długoterminowy. Wykonane dochody budżetu po zamknięciu 
wszystkich okresów sprawozdawczych zamknęły się kwotą 72 911 872,84 zł a wykonane 
wydatki kwotą 72 652 493,42 zł. Tak więc zaplanowane dochody budżetu powiatu zostały 
zrealizowane w 102,36%. Natomiast zaplanowane wydatki w 94,59%, a zatem budżet 
powiatu za rok 2016 zamknął się wynikiem dodatnim w kwocie 259 379,34 zł. Na taki 
wysoki wynik dodatni, przy planowanym deficycie budżetowym, miały wpływ głównie wyżej 
wykonane dochody niż planowane z tytułów usług, z tytułu różnych opłat, podatku 
dochodowego od osób fizycznych i od osób prawnych, odsetek od lokat bankowych, wpływy 
z tytułu opłaty  komunikacyjnej, wpływy ze sprzedaż składników majątkowych a także na ten 
wynik miały wpływ niewykonane wydatki w 100%, przede wszystkim w zakupach 
materiałów i wyposażenia oraz usług, odsetkach od zaciągniętych pożyczek  i zakupach usług 
pozostałych. W okresie sprawozdawczym najwyższy udział w osiągniętych dochodach miały 
dochody własne – 109,06 %, następnie subwencja ogólna – 100%, oraz dotacje celowe 
z budżetu państwa – 99,39%, środki finansowe na realizację projektów z udziałem środków 
finansowych pochodzących  z budżetu Unii Europejskiej stanowiły 3,9%. W ramach 
poniesionych wydatków z budżetu powiatu przeznaczono na wydatki bieżące kwotę 
60 490 083 zł natomiast wydatki majątkowe 12 162 410,40 zł. W 2016 r. udało się 
zrealizować zakładane zadania inwestycyjne, w większej mierze zostały one zrealizowane, 
dokonano adaptacji istniejącego budynku internatu na budynek mieszkalny wielorodzinny 
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w Brzeziu, wybudowano 2 budynki mieszkalne dla podopiecznych Placówki Opiekuńczo-
Wychowawczej w Brzeziu, w tej chwili w dniu dzisiejszym radni byli poinformowani, że 
złożony wniosek w roku 2016 w zakresie możliwości dofinansowania z części środków UE 
po rozpatrzeniu przez Zarząd przeszedł ocenę formalną pozytywnie, w związku z powyższym 
Skarbnik spodziewa się w najbliższym czasie wyznaczenia terminu podpisania umowy 
i w tym przypadku powiat powinien środki z budżetu UE otrzymać jako refundację wydatków 
poniesionych w roku ubiegłym.  W zakresie realizacji inwestycji drogowych na plan ponad 
5 590 356 zł wykonano 5510895,65 zł. W ramach pomocy finansowej w ramach współpracy 
z samorządami gminnymi na plan dotacji 1 128 594 zł wykonano 1 105 244,40 zł. Nie udało 
się zrealizować drobnych rzeczy, które po postepowaniach przetargowych nie wyłoniły 
wykonawców w  tym zakresie, planowany zakup samochodu 9 osobowego bez platformy do 
przewozu osób niepełnosprawnych mieszkańców DPS w Rzeżewie, w roku ubiegłym nie 
został zrealizowany aczkolwiek w tym roku próby wyłonienia wykonawcy i zrealizowania 
zadania przyniosły pożądane efekty. Nie zakupiono również komputera z oprogramowaniem 
dla potrzeb obsługi programu  Pomost STD wraz z zakładką: Wsparcie rodziny i piecza 
zastępcza – wydatek zaplanowany przez PCPR Włocławek oraz nie zakupiono kserokopiarki 
poleasingowej dla potrzeb Starostwa Powiatowego we Włocławku. To są drobne rzeczy, 
które nie zostały zrealizowane aczkolwiek w miarę potrzeby jeśli w tym roku zostały 
zgłoszone do zadań inwestycyjnych, będą rozpatrywane. Podsumowując okres 
sprawozdawczy,  w budżecie powiatu nastąpiły zobowiązania niewymagalne w kwocie  
3 294 125,65 zł, w tym zobowiązania z tytułu dodatkowego wynagrodzenia rocznego oraz 
pochodnych od wynagrodzenia zobowiązania z tytułu wyrównania wynagrodzeń 
nauczycielom w 2016 r. do średnich awansu zawodowego. Pozostałe zobowiązania dotyczą  
wydatków bieżących z tytułu zakupu materiałów i usług. Wszystkie te zobowiązania zostały 
pokryte w terminie i na dzień dzisiejszy nie ma z tego tytułu żadnych zobowiązań. 
W budżetach  powiatowych jednostek organizacyjnych i w Starostwie Powiatowym powstały 
należności do zapłaty w kwocie 100 237,59 zł, w tym należności wymagalne w kwocie 
22667,50 zł, wg sprawozdania RB27. Wykaz należności zostały przedstawione w informacji 
z wykonania budżetu wraz z podjętymi czynnościami egzekucyjnymi, jakie to jednostki 
w ramach tych działań we własnym zakresie podejmują. Analiza kształtowania się 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego nie budziła zastrzeżeń, co do 
realności wykonania budżetu zaplanowanego na rok 2016. Większość inwestycji została 
zrealizowana zgodnie z zaplanowanym harmonogramem.  
Uchwała nr 467/17 Zarządu Powiatu we Włocławku z dnia 28 marca 2017 r. w sprawie 
przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2016 r. stanowi 
załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
Uchwała 492/17 Zarządu Powiatu we Włocławku z dnia 20 kwietnia 2017 r. w sprawie 
zmiany uchwały Zarządu Powiatu nr 467/17 z dnia 28 marca 2017 r. w sprawie przyjęcia 
sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2016 r. stanowi załącznik nr 9 
do niniejszego protokołu. 
 
10. Przedstawienie uchwały nr 5/S/2017 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 14 kwietnia 2017 roku w sprawie wyrażenia 
opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Włocławskiego sprawozdania 
z wykonania budżetu Powiatu za 2016 rok.   

 
Przewodniczący Rady poinformował, że Regionalna Izba Obrachunkowa w Bydgoszczy, 
Zespół we Włocławku przesłała do Pana Kazimierza Kacy – Starosty Włocławskiego uchwałę 
5/S/2017 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 
14 kwietnia 2017 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu 
Włocławskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu za 2016 rok.  
Regionalna Izba Obrachunkowa wyraziła pozytywną opinię o przedłożonym Wysokiej 
Radzie sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2016 r. Stanowi ona ważny akcent oceny tego 
sprawozdania. Uchwałę tę radni otrzymali w materiałach przesłanych na dzisiejszą sesję, co 
dało możliwość zapoznania się z nią do dnia sesji. Z tego powodu Przewodniczący Rady 
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stwierdził, że nie widzi potrzeby jej przedstawiania.  
Wobec braku głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady przeszedł do realizacji kolejnego 
punktu porządku obrad. 
Uchwała nr 5/S/2017 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 14 kwietnia 2017 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 
przez Zarząd Powiatu Włocławskiego sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu za 2016 
rok stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
 
11. Przedstawienie uchwały nr 1/17 Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku z 

dnia 11 maja 2017 r. w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi 
Powiatu we Włocławku za 2016 r.   

 
Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 11 maja 2017 roku Komisja Rewizyjna 
podjęła uchwałę w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu we 
Włocławku za 2016 rok.   
Mimo że wniosek ten został radnym dostarczony przed dzisiejszą sesją, to 
Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej – Pana Jerzego 
Pawłowskiego o przedstawienie uchwały Komisji Rewizyjnej.   
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Pan Jerzy Pawłowski przedstawił uchwałę nr 1/17 
Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku z dnia 11 maja 2017 r. w sprawie wniosku 
o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu we Włocławku za 2016 r., która stanowi 
załącznik nr 11 do niniejszego protokół.  
 
12. Przedstawienie uchwały Nr 2/Kr/2017 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 17.05.2017 roku w sprawie wyrażenia opinii 
o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia  
absolutorium Zarządowi Powiatu we Włocławku z wykonania budżetu powiatu za 
2016 rok.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że Regionalna Izba Obrachunkowa przesłała uchwałę 
nr 2/Kr/2017 Składu Orzekającego Nr 10 RIO  w Bydgoszczy z dnia 17 maja 2017 roku 
w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu we Włocławku z wykonania budżetu 
powiatu za 2016 rok. Regionalna Izba Obrachunkowa wyraziła pozytywną opinię o wniosku 
Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu z wykonania 
budżetu za 2016 rok. Sam wniosek i opinia RIO będzie przedmiotem dyskusji w następnym 
punkcie porządku obrad. Uchwałę tę radni, otrzymali w materiałach przesłanych na dzisiejszą 
sesję, co dało możliwość zapoznania się z nią do dnia sesji. Z tego powodu Przewodniczący 
Rady stwierdził, że nie widzi potrzeby jej przedstawiania.  
Wobec braku głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady przeszedł do realizacji następnego 
punktu porządku obrad.  
Uchwała Nr 2/Kr/2017 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 17.05.2017 roku w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia  absolutorium Zarządowi 
Powiatu we Włocławku z wykonania budżetu powiatu za 2016 rok stanowi załącznik nr 12 do 
niniejszego protokołu. 
 
13. Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu i sprawozdaniem finansowym  

Powiatu  za rok 2016.  
 

Przewodniczący Rady poinformował, że przedstawione zostały:  
 sprawozdanie  z wykonania budżetu za rok 2016 wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego na dzień 31.12.2016 r., 
 opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu 
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Powiatu Włocławskiego za rok 2016, 
 uchwała Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium 

Zarządowi Powiatu Włocławskiego za 2016 rok  
 uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej na wniosek Komisji 

Rewizyjnej w kwestii absolutorium dla Zarządu Powiatu.   
 sprawozdanie finansowe Powiatu za 2016 rok.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad wszystkimi sprawami dotyczącymi wykonania 
budżetu Powiatu i sprawozdaniem  finansowym za rok 2016, a także wnioskiem Komisji 
Rewizyjnej o udzielenie absolutorium  dla Zarządu Powiatu.   
Radny Roman Gołębiewski zabrał głos w sumieniu Klubu radnych PSL. Klub Radnych PSL 
zagłosuje za udzieleniem absolutorium Zarządowi Powiatu we Włocławku. Wiele spraw jest 
prowadzonych dobrze, przyzwoicie. Zarówno koalicja, jak i opozycja ma świadomość, że 
sporo spraw można byłoby poprawić, realizować lepiej. Radni są na każdym kroku gotowi do 
współpracy. Radni nie starają się postępować złośliwie, politycznie, tylko chcą 
współpracować, bo po to tutaj przyszli, aby powiat się rozwijał, a nie po to, aby rozwijać 
swoje ambicje polityczne, bo to mijałoby się z celem bycia radnym na każdym szczeblu 
samorządu powiatu. Wspólnie z radnym Karolem Matusiakiem na Komisji Rewizyjnej radny 
mówił o kilku sprawach, które nie do końca podobały się, które nie do końca udało się 
zrealizować. Jest to brak drugiej „schetynówki” na drodze Kruszynek – Lubraniec. Zarządowi      
nie udało się zrealizować umowy, mimo że powiat poniósł duże środki finansowe na 
opracowanie dokumentacji. Są pewne zapewnienia na rok 2019 i radni z Klubu Radnych PSL 
mają nadzieję, że to się uda zrealizować. Wydatkowano też środki na dokumentację na 
budowę windy w Starostwie Powiatowym. Nagle temat ucichł. Są to środki  publiczne. Nie 
raz na sali obrad radni mówili, że pieniądze z powiatu nie są jednakowo i sprawiedliwie 
rozdysponowane na wszystkie samorządy. Sporo uwag w roku ubiegłym powinno wzbudzać 
uchwalanie statutu powiatu. Wszyscy wiedzą jak to się odbywało. Klub negatywnie oceniał 
stworzenie stanowiska etapowego członka zarządu. W ocenie radnych są to niepotrzebne 
koszty dla powiatu. W kwestii termomodernizacji   próbowano radnego przekonywać, że tych 
wniosków nie będzie, że nie da się uzyskać większego dofinansowania, zrobiono ze środków 
własnych z umarzalnym kredytem w wysokości 30%. W ostatnich dniach kilka gmin z terenu 
powiatu włocławskiego pokazało, że można pozyskać środki pozyskać. Każdy może śledzić 
doniesienia medialne, które gminy takie dofinansowanie uzyskały. Gmina, z której radny 
pochodzi, uzyskała takie dofinansowanie, z czego radny bardzo się cieszy. Do poprawy jest 
polityka oświatowa w powiecie, funkcjonowanie szkół oraz pozyskiwanie środków 
europejskich na nią. Do tej pory, w obecnej kadencji,   nie udało się pozyskać środków. Być 
może uda się pozyskać środki w ostatnim roku kadencji, czego radni bardzo życzą zarządowi 
powiatu. Należy strategicznie przygotowywać się do różnych konkursów europejskich 
i myśleć o przyszłych konkursach, które będą w następnym roku, i przygotowywać 
dokumentację. Radni przyszli do powiatu po to, aby powiat rozwijać. Klub radnych PSL 
będzie głosował za udzieleniem absolutorium. Radni życzą powiedzenia w roku 2018. Radni 
gratulują inwestycji. Pan Gołębiewski stwierdził, że radni poprą wniosek o absolutorium 
i zachęcają do współpracy, bo od tego są radni.    
Przewodniczący Rady podziękował radnym z klubu PSL za współpracę. Zgoda buduje a 
niezgoda rujnuje. W imieniu Klubu Radnych Wspólnota Samorządowa i PIS,  
Przewodniczący podziękował radnym z Klubu Radnych PSL.  
Radny Marek Jaskulski podziękował radnemu Gołębiewskiemu za wystąpienie. Radny 
stwierdził, że taka powinna być rola opozycji. Koalicja nie uzurpuje sobie nadzwyczajnej 
mądrości. 21 radnych ma swój punkt widzenia i jeśli osiąga się po raz kolejny konsensus, czy 
przy absolutorium, czy przy uchwalaniu budżetu, to świadczyć to może o dużej 
odpowiedzialności wszystkich za powiat. Budżet powiatu jest rozwojowy, jest pewna 
progresja. Wskaźnik na inwestycje jest wysoki. Szczególnie potwierdza to aspiracje, czołowe 
miejsce powiatu w województwie, medalowe w kraju. Faktycznie te ostatnie osiągnięcia, 
które potwierdził Urząd Marszałkowski w Toruniu w postaci nagrody, są sukcesem 
wszystkich.  Słowa, które często wypowiada starosta – troska o małą ojczyznę, należy 
wypełniać. Radny podziękował radnym za podstawę, za krytykę merytoryczną, twórczą, za 
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szacunek. Za to, że niezwłocznie radni potrafili się przeprosić, zreflektować. Taki klimat 
pozwoli, że będą sukcesy w roku najbliższym. Radny podziękował, że uroczystym akcentem 
rozpoczęło się sesję. Za każdym z 21 radnych są poszczególne głosy w poszczególnych 
gminach. Dysproporcje w podziale środków są, ale nie są aż tak drastyczne. W przyszłym 
roku zarząd będzie się wsłuchiwał w głos wszystkich radnych.  
Radny Jerzy Pawłowski odniósł się do dwóch wskaźników, które są w sprawozdaniu do 
wykonania budżetu powiatu oraz w opinii Komisji Rewizyjnej, tj. wynik finansowy budżetu – 
ok. 200 tys. zł, wskaźnik wydatków inwestycyjnych – 16,46% ogółu planu wydatków. 
Wskaźniki te mówią o dobrej kondycji jednostki. Oceniając wskaźniki można powiedzieć, że 
wydatki były dosyć wysokie, ale nie przekroczyły granicy na przykład pomiędzy 20 a 30% 
gdzie prawa ekonomiczne mówią, że duży wskaźnik przekroczenia ogółu wskaźnik ponad 
nadmierną liczbę powoduje, że bieżące sprawy nie są zaspakajane. W przypadku powiatu 
bieżące zadania były realizowane, świadczy o tym szerokość zadań i gama wydatków, zadań, 
które są przypisywane i realizowane. Nie było żadnych ujemnych ocen w zakresie realizacji 
tych wydatków. Szeroko były wydatkowane na organizacje pozarządowe pożytku 
publicznego, dotacje dla straży, kościołów, parafii. Dwa wyniki pokazały, że nie zostały 
zachwiane zadania na bieżąco realizowane i można być dumnym, że powiat przy tej 
nadwyżce budżetowej nie  ma żadnych kłopotów finansowych.  
Radny Roman Gołębiewski stwierdził, że należy podziękować mieszkańcom powiatu 
włocławskiego. Powiat na co dzień się rozwija dzięki im dochodom, zwiększającemu się 
udziałowi w CIT i PIT, dzięki czemu  budżet powiatu może mieć odpowiedni kształt. Należy 
się cieszyć, że powiat się rozwija. Dochody wypracowują głównie mieszkańcy powiatu. 
 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2016 r. 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2016 r.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że  zgodnie z art. 270 ust. 4 ustawy o finansach 
publicznych Rada Powiatu rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie finansowe Zarządu Powiatu 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu, w terminie do dnia 30 czerwca roku 
następującego po roku budżetowym. Sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie  
z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2016 rok zostało przedłożone Komisji 
Rewizyjnej. Komisja Rewizyjna, po rozpatrzeniu sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2016 rok wraz z opinią 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o tym sprawozdaniu oraz informacji o stanie 
mienia Powiatu, wydała pozytywną opinię o tym sprawozdaniu. Rada Powiatu podejmując 
uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania 
budżetu Powiatu Włocławskiego za 2016 rok wypełnia ustawowo nałożony obowiązek. 
W materiałach na dzisiejszą sesję radni otrzymali projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.  
Jednocześnie poinformował, iż obecna na sesji Pani Iga Przystałowska, będąca 
przedstawicielem Zarządu Powiatu we Włocławku, ustosunkuje się do ewentualnych głosów 
w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos?  
Radni nie zabrali głosu. 
Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 2, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały, daty – 27 czerwca 2017 r.    
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-20 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 czerwca 2017 roku w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2016 r. wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 
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za 2016 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego za 2016 r. wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu za 2016 r. 
stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 czerwca 2017 roku w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2016 r. wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 
za 2016 r. stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
 
15. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu 

Włocławskiego na 2016 r. 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że  Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie finansowe 
oraz sprawozdanie z wykonania budżetu oraz podejmuje uchwałę w sprawie udzielenia 
absolutorium Zarządowi Powiatu z tego tytułu. 
Działanie Rady Powiatu było poprzedzone opinią Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu 
Powiatu oraz wnioskiem tejże Komisji w sprawie udzielenia absolutorium. Wniosek Komisji 
Rewizyjnej został zaopiniowany przez Regionalną Izbę Obrachunkową. 
Komisja Rewizyjna w dniu 11 maja 2017 roku wystąpiła do Rady Powiatu we Włocławku 
z wnioskiem o absolutorium dla Zarządu Powiatu we Włocławku- szczegółowe uzasadnienie 
swojej decyzji Komisja Rewizyjna przedstawiła w załączniku do uchwały. 
Rada Powiatu podejmuje uchwałę w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu 
Powiatu Włocławskiego za 2016 r.  po zapoznaniu się: 
1) ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego na 2016 rok wraz 
z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o tym sprawozdaniu;  
2) sprawozdaniem finansowym Powiatu Włocławskiego sporządzonego na dzień 31.12.2016 
r.; 
3) informacją o stanie mienia Powiatu Włocławskiego; 
4) stanowiskiem Komisji Rewizyjnej.  
Materiały te były radnym dostarczone oraz omówione w ramach realizacji punktów 8 – 14.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego na 2016 r. i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 czerwca 2017 roku w sprawie absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego na 2016 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 czerwca 2017 roku w sprawie 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego na 2016 r. stanowi 
załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 czerwca 2017 roku w sprawie absolutorium 
z tytułu wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego na 2016 r. stanowi załącznik nr 16 do 
niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady pogratulował Zarządowi Powiatu i podziękował za intensywną pracę.   
Starosta Włocławski podziękował za wystąpienie Pana radnego Romana Gołębiewskiego, 
Pana Wicestarosty, Pana radnego Jerzego Pawłowskiego i za udzielenie absolutorium. To jest 
kolejny mandat zaufania, który zarząd otrzymał. Starosta największe podziękowania złożył 
Panu radnemu Romanowi Gołębiewskiemu za ostatnie słowa.  Sukces powiatu to jest sukces 
mieszkańców powiatu. Ich praca, ich twórczość, ich kierunek i to co oni tutaj robią. Powiat, to 
taka inna instytucja, jak samorząd I instancji. Wszyscy zaczynają rozumieć jaka jest rola 
powiatu i jego zadania. Powiat ma swoje zadania ustawowe i statutowe, ale Staroście wydaje 
się, że w tym okresie, w którym teraz się znajdujemy i przy tej koniunkturze, która się 
pojawiła na tym terenie, to największym skarbem terenu powiatu są mieszkańcy i tereny na 
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których mieszkają. Otworzyła się duża szansa i Starosta zapewnił, że uczyni  wszystko, żeby 
krok po kroku eliminować bezrobocie. Pozostałe sprawy szybciej czy później będą 
uregulowane. To, że inwestorzy chcą przychodzić na te tereny, to jest wielki sukces 
samorządowców, mieszkańców, ludzi, którzy chcą tu pracować. Starosta powiedział, że 
wkrótce zostaną wydane pozwolenia na 5-6 bardzo  dużych firm, które chcą inwestować na 
terenach inwestycyjnych Gminy Brześć Kujawski, terenach inwestycyjnych Gminy Lubień 
Kujawski, jak również w Gminie Chodecz i pozostałych. Starosta zapewnił, że jest to sukces 
bardzo wielu osób. Inwestorzy wiedzą, gdzie mają przychodzić. Według Starosty to jest 
najważniejszy i najistotniejszy kierunek. Starosta podziękował Romanowi Gołębiewskiemu 
za te słowa. Tak powinno być i tak powinni wszyscy pracować. Wszyscy wykonują mandat 
zaufania wydany przez mieszkańców i ludzi, którzy zaufali radnym i oczekują, aby iść w tym 
kierunku. Starosta odniósł się do wypowiedzi pana Pawłowskiego, trzeba wyważyć wszystko 
- inwestycje i bieżące sprawy, aby nie popełnić w tym zakresie jakiegoś błędu. Przed radnymi 
jeszcze wiele wyznań, do końca kadencji zostało 16 miesięcy. Jeśli zarządowi i radzie 
zostanie udzielone zaufanie, to rada i  zarząd mają pomysł na ten powiat. Tam gdzie się 
pracuje są też pewne błędy i pewnie będą się pojawiać, ponieważ jesteśmy w przededniu 
podejmowania decyzji. Starosta nie chce już na ten temat się wypowiadać. Na pewno przy 
konstruowaniu budżetu na przyszły rok odbędzie się w tej kwestii dyskusja. Jest pewien 
pomysł i kierunek na ten powiat, aby go realizować. Przez 16,5 miesiąca główny ciężar 
będzie szedł w kierunku powstawania zakładów i stałych miejsc pracy. Jest szansa i należy tą 
szansę wykorzystać. Starosta podziękował i poprosił o dalsze wsparcie. Zarząd jest do 
dyspozycji i skłonny do rozmów, aby pozostał jakiś ślad. W okresie wakacyjnym bardzo mała 
liczba pracowników będzie korzystać z urlopu wypoczynkowego, ponieważ jest bardzo dużo 
inwestycji. Przyjdzie okres kiedy będą mogli korzystać z urlopu. Teraz trzeba realizować 
zadania, które są przed nami. Sprawa bezrobocia będzie priorytetem. Niektórzy twierdzili, że 
inne czynniki niż autostrada decydują o lokalizacji trenów inwestycyjnych. Naczelnik Biura 
Rady i Ochrony informacji popierał wówczas starostę, że to wynik autostrady. Autostrada 
zrobi swoje. Jest pomysł na kolejny budżet a o tym wszystkim zdecydują wyborcy. Starosta 
podziękował radnym za udzielnie absolutorium.  
   
16. Roczne sprawozdanie z wykonania planu finansowego za 2016 r. przez Samodzielny 

Publiczny Zespół Przychodni Specjalistycznych we Włocławku.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że  Samodzielny Publiczny Zespół Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku, na podstawie art. 265 ust. 2 ustawy o finansach 
publicznych przedłożył Zarządowi Powiatu informację z wykonania planu finansowego 
jednostki za 2016 rok. Do informacji dołączona jest uchwała nr 21/2017 Rady Społecznej 
przy Samodzielnym Publicznym Zespole Przychodni Specjalistycznych we Włocławku z dnia 
21 lutego 2016 r. w sprawie przedstawienia rocznego sprawozdania z wykonania planu 
finansowego SPZPS za 2016 r.   
Przewodniczący Rady poprosił Pana Jerzego Pawłowskiego Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad sprawozdaniem. 
Pan Jerzy Pawłowski Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 
Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 11 maja 2017 r. analizowała roczne sprawozdanie 
z wykonania planu finansowego za 2016 r. przez Samodzielny Publiczny Zespół Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku. Pytania dotyczyły wynagrodzeń pracowników SPZPS. Po 
dyskusji, komisja jednogłośnie, pięcioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała 
sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Gołębiewskiego- Przewodniczącego Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad sprawozdaniem. 
Pan Roman Gołębiewski - Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformował, że w dniu 21 marca 2017 r. Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych zapoznała 
się z Rocznym sprawozdaniem z wykonania planu finansowego za 2016 r. przez Samodzielny 
Publiczny Zespół Przychodni Specjalistycznych we Włocławku. Komisja bez dyskusji, 
jednogłośnie przyjęła w/w sprawozdanie. 
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Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem. Jednocześnie 
poinformował, iż na sesji obecna jest Pani Anna Dębicka – Dyrektor Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku, która ustosunkuje się do 
ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos?  
Wobec braku głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 27 czerwca 2017 r. przyjęła sprawozdanie z wykonania planu 
finansowego za rok 2016 przez Samodzielny Publiczny Zespół Przychodni Specjalistycznych 
we Włocławku.  
Sprawozdanie z wykonania planu finansowego za rok 2016 przez Samodzielny Publiczny 
Zespół Przychodni Specjalistycznych we Włocławku stanowi załącznik nr 17 do niniejszego 
protokołu. 
 
17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 
2016 r.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że  zgodnie z art. 53 ust. 1 ustawy o rachunkowości 
zatwierdzenie bilansu SPZPS należy do kompetencji Rady Powiatu. Do sprawozdania 
dołączona jest, do wiadomości, uchwała nr 24/2017 Rady Społecznej przy Samodzielnym 
Publicznym Zespole Przychodni Specjalistycznych we Włocławku z dnia 23 marca 2017 roku 
w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej sprawozdania finansowego za 2016 r. Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Jerzego Pawłowskiego Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad  projektem uchwały. 
Pan Jerzy Pawłowski - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 
Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 11 maja 2017 r. analizowała projekt uchwały dotyczący 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku za 2016 r.  Komisja bez dyskusji, jednogłośnie, pięcioma 
głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Gołębiewskiego- Przewodniczącego Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad  projektem uchwały. 
Pan Roman Gołębiewski - Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformował, że w  dniu 11 maja 2017 r. Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych 
analizowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2016 r. 
Komisja bez dyskusji, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały. 
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecna jest Pani Anna Dębicka – Dyrektor 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku, która 
ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku pytań 
przed rozpoczęciem procedury głosowania, Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 2 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 27 czerwca 
2017 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto  jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-16 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 czerwca 2017 r. w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku za 2016 r. została podjęta.    
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Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku za 2016 r. stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 czerwca 2017 r. w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku za 2016 r. stanowi załącznik nr 19 do niniejszego 
protokołu. 
 
18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dokonania oceny raportu o sytuacji 

ekonomiczno – finansowej  Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku za  2016 r. i prognoza sytuacji ekonomiczno – 
finansowej na lata 2017- 2019. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że  dyrektor SPZPS we Włocławku stosownie do 
przepisów art. 53a ustawy o działalności leczniczej sporządził i przekazał podmiotowi 
tworzącemu raport o sytuacji ekonomiczno- finansowej jednostki oraz prognozę na lata 2017-
2019.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Gołębiewskiego- Przewodniczącego Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad  projektem uchwały. 
Pan Roman Gołębiewski - Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformował, że w dniu 20 czerwca 2017 r. Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych 
analizowała projekt uchwały w sprawie dokonania oceny raportu o sytuacji ekonomiczno – 
finansowej  Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku         za  2016 r. i prognoza sytuacji ekonomiczno – finansowej na lata 2017- 
2019. Komisja bez dyskusji, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecna jest Pani Anna Dębicka – Dyrektor 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku, która 
ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący Rady  zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosów, 
to przed rozpoczęciem procedury głosowania, Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 2 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 27 czerwca 
2017 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto  jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-16 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 czerwca 2017 r. w sprawie dokonania oceny raportu 
o sytuacji ekonomiczno – finansowej  Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku za  2016 r. i prognoza sytuacji ekonomiczno – finansowej 
na lata 2017- 2019 została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie dokonania oceny raportu o sytuacji 
ekonomiczno – finansowej  Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku za  2016 r. i prognoza sytuacji ekonomiczno – finansowej 
na lata 2017- 2019 stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 czerwca 2017 r. w sprawie dokonania oceny 
raportu o sytuacji ekonomiczno – finansowej  Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za  2016 r. i prognoza sytuacji ekonomiczno – 
finansowej na lata 2017- 2019 stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 
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19. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Powiatu w sprawie 
przekształcenia Wielofunkcyjnej Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej w Brzeziu 
w dwie odrębne placówki opiekuńczo-wychowawcze i zapewnienia wspólnej obsługi 
administracyjnej, finansowej, organizacyjnej oraz specjalistycznej. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że  projekt uchwały dotyczy zmiany statutu Placówki 
Opiekuńczo – Wychowawczej „Jaś” oraz Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej 
„Małgosia”.Do projektu uchwały dołączona jest opinia dyrektora Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie we Włocławku.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Gołębiewskiego- Przewodniczącego Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad  projektem uchwały. 
Pan Roman Gołębiewski - Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformował, że w dniu 20 czerwca 2017 r. Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych 
analizowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę Rady Powiatu w sprawie przekształcenia 
Wielofunkcyjnej Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej w Brzeziu w dwie odrębne placówki 
opiekuńczo-wychowawcze i zapewnienia wspólnej obsługi administracyjnej, finansowej, 
organizacyjnej oraz specjalistycznej. Komisja bez dyskusji, jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała w/w projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecna 
jest Pani Agnieszka Kokowicz – Dyrektor Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej „Jaś” 
w Brzeziu, która ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na 
pytania.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosów 
w dyskusji,  Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury głosowania, poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 2 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały 
daty – 27 czerwca 2017 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto  jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 czerwca 2017 r. zmieniającej uchwałę Rady Powiatu 
w sprawie przekształcenia Wielofunkcyjnej Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej w Brzeziu 
w dwie odrębne placówki opiekuńczo-wychowawcze i zapewnienia wspólnej obsługi 
administracyjnej, finansowej, organizacyjnej oraz specjalistycznej została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniającej uchwałę Rady Powiatu 
w sprawie przekształcenia Wielofunkcyjnej Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej w Brzeziu 
w dwie odrębne placówki opiekuńczo-wychowawcze i zapewnienia wspólnej obsługi 
administracyjnej, finansowej, organizacyjnej oraz specjalistycznej  stanowi załącznik nr 22 do 
niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 czerwca 2017 r. zmieniającej uchwałę Rady 
Powiatu w sprawie przekształcenia Wielofunkcyjnej Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej 
w Brzeziu w dwie odrębne placówki opiekuńczo-wychowawcze i zapewnienia wspólnej 
obsługi administracyjnej, finansowej, organizacyjnej oraz specjalistycznej stanowi załącznik 
nr 23 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy. 
Po przewie Przewodniczący Rady wznowił obrady.  
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20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia Gminie Fabianki 

prowadzenia zadania publicznego z zakresu kultury i ochrony dziedzictwa 
narodowego dotyczącego organizacji Dożynek Powiatowych. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że  projekt uchwały dotyczy powierzenia Gminie 
Fabianki prowadzenie zadania publicznego z zakresu kultury i dziedzictwa narodowego 
dotyczącego Dożynek Powiatowych w roku 2017, na organizację którego w budżecie Powiatu 
zaplanowano dotację celową w wysokości 29.000 zł. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.  
Przewodniczący Rady  zapytał radnych, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? Wobec braku  
głosów w dyskusji, to przed rozpoczęciem procedury głosowania, proszę o uzupełnienie 
paragrafu 6, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały, daty – 27 czerwca 2017 r.    
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto  jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-16 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady  stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 czerwca 2017 r. w sprawie  powierzenia Gminie 
Fabianki prowadzenia zadania publicznego z zakresu kultury i ochrony dziedzictwa 
narodowego dotyczącego organizacji Dożynek Powiatowych została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie  powierzenia Gminie Fabianki 
prowadzenia zadania publicznego z zakresu kultury i ochrony dziedzictwa narodowego 
dotyczącego organizacji Dożynek Powiatowych stanowi załącznik nr 24 do niniejszego 
protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 czerwca 2017 r. w sprawie  powierzenia 
Gminie Fabianki prowadzenia zadania publicznego z zakresu kultury i ochrony dziedzictwa 
narodowego dotyczącego organizacji Dożynek Powiatowych stanowi załącznik nr 25 do 
niniejszego protokołu. 
 
21.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pozbawiania kategorii dróg powiatowych 

odcinka drogi powiatowej nr 2909 C Włocławek – Kruszyn – Choceń. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że  projekt uchwały dotyczy pozbawienia kategorii 
dróg powiatowych odcinka drogi powiatowej nr 2909C Włocławek - Kruszyn - Choceń na 
odcinku od granicy Miasta Włocławek do skrzyżowania z drogą wojewódzką nr 265 
w miejscowości Kruszyn, przebiegający po działkach w obrębie Nowa Wieś oraz w obrębie 
Kruszyn - nieruchomościach stanowiących własność Powiatu Włocławskiego. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecny jest Pan Tadeusz Wiśniewski – Dyrektor PZD, 
który ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący Rady  zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos?  
Radny Roman Gołębiewski powiedział, że jako przedstawiciel tego terenu chciałby się 
dowiedzieć, jak uzgodniono kwestie utrzymania tej drogi w przyszłości? Jak to będzie 
wyglądać? Kiedy ona zostanie przejęta? Jeśli to ma pomóc w ulepszeniu drogi Jana Pawła II 
w kierunku Michelina, któłra służy wszyscy mieszkańcom i radny nie chce być temu 
przeciwny, ale chce wiedzieć jak zostały zabezpieczone interesy mieszkańców tego terenu 
w kwestii jej utrzymania i w przyszłości jej rozbudowy? Z doświadczenia wiadomo, że drogi 
powiatowe w okresie zimowym wyglądają lepiej niż drogi wojewódzkie. Jest to droga, przy 
której znajdują się dwa duże osiedla, jest to droga wlotowa do miasta Włocławka, gdzie cała 
południowa część powiatu z niej korzysta. Radny zapytał, jak o te interesy zadbano? Ona 
technicznie źle nie wygląda, bo została podczas budowy autostrady wykonana i wybudowano 
ciąg pieszy. Pozostają inne kwestie, które przy tej drodze należy zrobić. Jeśli przy Michelinie 
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planowana  jest droga dwupasmowa, to co z tą drogą dalej?  Czy ta przebudowa  w mieście 
obejmuje drogę jednopasmową czy dwupasmową?  
Starosta Włocławski odpowiedział, że udzieli odpowiedzi według stanu na dzień dzisiejszy . 
Przekazując tę drogę samorządowi województwa to samorząd wyremontuje tę drogę od ronda 
Falbanki do mostu. Nie da się ukryć, że stan techniczny tej drogi na odcinku 3 km, który 
został wykonany w wyniku budowy autostardy różni się od dalszej części. Przekazano tą 
drogę w użytkowanie miastu, aby miasto bezpośrednio zajmowało się odśnieżaniem, czy 
utrzymaniem w stanie technicznym. Ta droga na dzień dzisiejszy wygląda dobrze i kilka, a 
nawet kilkanaście lat powinna służyć bez większych remontów. Jest wykonany chodnik od 
Kruszyna do mostu. Te środki są zapisane dla 3 miast Torunia, Bydgoszczy i Włocławka. 
Jeśli chodzi o ul. Jana Pawła II, to 30-40 mieszkańców korzysta z tej drogi. Bez środków 
zewnętrznych ta droga nie zostanie wyremontowana. To jest kwota około 20 mln zł, która 
została przydzielona na dzień dzisiejszy. Samorząd powiatu przekazuje jedną z lepszych dróg 
w stanie technicznym, która jest na terenie powiatu. Mieszkańcy takich miejscowości jak  
Chodecz, Lubraniec, Choceń, Gmina Włocławek korzystają z tej drogi. To zadanie należy 
wykonać i tym trybem iść. Czy ona będzie poszerzana to Starosta nie wie jakie są dalsze 
plany. Starosta uważa, że najpierw skupia się na odcinku od Falbanki. Właścicielem będzie 
samorząd województwa, a w bezpośrednim nadzorze technicznym bieżącym miasto 
Włocławek. Odśnieżanie, warunki czystości to mimo wszystko miasto dbało. Może ton rok 
był gorszy, ale miasto dbało o drogi nie gorzej niż powiat. Starosta nie mówi o techniczny 
sprawach, ale bieżące utrzymanie dróg było w dobrym stanie. Jeśli chodzi,  o to, czy będzie 
droga dwupasmowa to Starosta nie może na to pytanie odpowiedzieć.  
Radny Roman Gołębiewski zgodził się z panem Starostą. Trzeba wspólnie się zastanowić 
nad rozwiązaniem tego problemu w przyszłości. Radny nie ma pomysłu na dzień dzisiejszy, 
ale te interesy należy zabezpieczyć. Czas będzie biegł a władze będą się zmieniać. Powstanie 
taka sytuacja, że droga w  utrzymaniu miasta będzie poza miastem. Obecne władze będą 
respektować, ponieważ podjęto współpracę, aby droga otrzymała dofinansowania. 
W przyszłości może być różnie, może być władza, która nie będzie chciała odśnieżać drogi 
poza miastem. Radny wnioskuje do Zarządu Powiatu, aby przy tym porozumieniu zawrzeć 
klauzulę, aby droga była utrzymywana przez okres iluś lat, aby zabezpieczyć wszystkich 
interesy. Wszyscy wiedzą, jak wygląda odcinek ul. Wiejskiej, której własność jest sporna 
i nikt do końca nie chce się do niej przyznać. Różnie bywało w latach poprzednich z drogą do 
cmentarza na Pińczacie. Sytuacja jest analogiczna, droga jest na terenie Gminy Włocławek a 
w zarządzie miasta Włocławka, ponieważ służy miastu. W pewnym momencie tam też były 
problemy i oby powiat takich problemów uniknął ze względu na strategiczne znaczenie tej 
drogi. Radny nie wie, na którym etapie, ale wnioskuje do zarządu, aby te kwestie utrzymania 
w okresie przedziału czasowego zabezpieczyć, aby później ktoś tej decyzji nie zmienił i nie 
pojawił się problem. 
Starosta Włocławski powiedział, że ta uwaga jest cenna. Podejmując uchwałę Starosta nie 
wie jakie będą dalsze procedury. Trzeba będzie porozmawiać z Urzędem Marszałkowskim, 
ponieważ droga de facto będzie przekazywana samorządowi Województwa Kujawsko-
Pomorskiego. Faktycznie należy na to też zwrócić uwagę i te uwagi są cenne. Starosta postara 
się ten temat zasygnalizować marszałkowi, aby powiat miał jakąś gwarancję, aby nie było 
później wątpliwości jakie są dzisiaj. Starosta uważa, ze stan drogi jest dobry. Na dzień 
dzisiejszy powiat oddaje jeden z najlepszych odcinków drogi. Uwagi są cenne to należy się 
nad tym zastanowić, jeśli tylko to będzie prawnie możliwe.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto  jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady  stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 czerwca 2017 r. w sprawie pozbawiania kategorii 
dróg powiatowych odcinka drogi powiatowej nr 2909 C Włocławek – Kruszyn – Choceń 



 20 

została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie pozbawiania kategorii dróg 
powiatowych odcinka drogi powiatowej nr 2909 C Włocławek – Kruszyn – Choceń stanowi 
załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 
 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 czerwca 2017 r. w sprawie pozbawiania 
kategorii dróg powiatowych odcinka drogi powiatowej nr 2909 C Włocławek – Kruszyn – 
Choceń stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu. 
 
22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2023 wraz 
z autopoprawką nr 1 (tekst jednolity).  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Powiatu Włocławskiego na  lata 2017 – 2023. W dniu dzisiejszych 
obrad radni otrzymali autopoprawkę nr 1 do projektu uchwały wraz z tekstem jednolitym. 
Autopoprawka nie była przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Roman Tomaszewski– Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 20 czerwca 2017 r. analizowała 
projekt uchwały dotyczący zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2017 – 2023. Komisja bez dyskusji, jednogłośnie siedmioma głosami 
„za”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecna 
jest Pani Iga Przystałowska  – Skarbnik Powiatu, która ustosunkuje się do ewentualnych 
głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos?  
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury 
głosowania poprosił o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu 
w życie uchwały – daty 27 czerwca 2017 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto  jest za podjęciem uchwały wraz z autopoprawką 
nr 1 i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 czerwca 2017 r. w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2023 została 
podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2023 stanowi 
załącznik nr 28 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 czerwca 2017 r. w sprawie zmiany uchwały 
Rady Powiatu w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2023 
stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu. 
 
23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 

Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2017 r. wraz 
z autopoprawką nr 1 (tekst jednolity).  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i wydatków między paragrafami klasyfikacji budżetowej w związku ze zmianą w planie 
dotacji oraz na wniosek dysponentów środków budżetowych. W dniu dzisiejszych obrad radni 
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otrzymali  autopoprawkę nr 1 do projektu uchwały wraz z tekstem jednolitym. Autopoprawka 
nie była przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Roman Tomaszewski– Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 20 czerwca 2017 r. analizowała 
projekt uchwały dotyczący zmian w budżecie powiatu na rok 2017. Pytania dotyczyły 
powierzchni działki na ul. Związków Zawodowych we Włocławku, którą powiat zamierza 
pozyskać od gminy miasta Włocławek z przeznaczeniem na budowę obiektu na potrzeby 
Starostwa Powiatowego. Po dyskusji komisja jednogłośnie, siedmioma głosami „za”, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecna jest Pani Iga Przystałowska  – Skarbnik 
Powiatu, która ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na 
pytania.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos?  Wobec braku głosów 
w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury głosowania poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały – 
daty 27 czerwca 2017 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto  jest za podjęciem uchwały wraz z autopoprawką 
nr 1 i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 czerwca 2017 r. w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2017 r. 
została podjęta.   
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2017 r. stanowi 
załącznik nr 30 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 czerwca 2017 r. w sprawie zmiany uchwały 
Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 
2017 r. stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu. 
 
24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez 

Powiat Włocławski dla Gminy Baruchowo w roku 2017. 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy udzielenia w 2017 r. 
pomocy finansowej dla Gminy Baruchowo w wysokości 35.000 zł  z przeznaczeniem na 
realizację zadania własnego gminy pn. „Utwardzenie placu przy kościele p.w. Św. Apostołów 
Piotra i Pawła w Skrzynkach”. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Roman Tomaszewski– Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 20 czerwca 2017 r. analizowała 
projekt uchwały dotyczący udzielenia pomocy finansowej gminie Baruchowo. Pytania 
dotyczyły kwestii: czy parking znajdujący się przy kościele bezpośrednio łączy się z drogą 
powiatową, kto jest właścicielem gruntu, na którym będzie budowany parking, czy kościół 
p.w. Św. Apostołów Piotra i Pawła w Skrzynkach występował o dotację do powiatu na prace 
remontowe, konserwatorskie. 
Po dyskusji komisja jednogłośnie, siedmioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
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Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos?  
Wobec braku głosów w dyskusji, to przed rozpoczęciem procedury głosowania, 
Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie paragrafu 4, gdzie jest mowa o wejściu w życie 
uchwały daty – 27 czerwca  2017 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto  jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 czerwca 2017 r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Baruchowo w roku 2017 została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
przez Powiat Włocławski dla Gminy Baruchowo w roku 2017 stanowi załącznik nr 32 do 
niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 czerwca 2017 r. w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Baruchowo w roku 2017 stanowi 
załącznik nr 33 do niniejszego protokołu. 

 
25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez 

Powiat Włocławski dla Gminy Brześć Kujawski w roku 2017. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy udzielenia w 2017 r. 
pomocy finansowej dla Gminy Brześć Kujawski w wysokości 20.000 zł  z przeznaczeniem na 
realizację zadania własnego gminy pn. „Przebudowa chodnika  w ciągu ul. Konarskiego 
w Brześciu Kujawskim”. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos?  
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury 
głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 4, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały 
daty – 27 czerwca  2017 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto  jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 czerwca 2017 r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Brześć Kujawski w roku 2017 została 
podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
przez Powiat Włocławski dla Gminy Brześć Kujawski w roku 2017 stanowi załącznik nr 34 
do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 czerwca 2017 r. w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Brześć Kujawski w roku 2017 
stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu. 
 
26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez 

Powiat Włocławski dla Gminy Boniewo w roku 2017. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy udzielenia w 2017 r. 
pomocy finansowej dla Gminy Boniewo z przeznaczeniem na realizację zadania własnego 
gminy pn. „Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Żurawice, Osiecz Wielki”. Pomoc 
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finansowa dotyczy kwoty 4.700 zł.  
Projekt uchwały radni otrzymali w dniu dzisiejszych obrad. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos?  
Wobec braku głosów w dyskusji, to przed rozpoczęciem procedury głosowania, 
Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie paragrafu 4, gdzie jest mowa o wejściu w życie 
uchwały daty – 27 czerwca  2017 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto  jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 czerwca 2017 r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Boniewo w roku 2017 została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
przez Powiat Włocławski dla Gminy Boniewo w roku 2017 stanowi załącznik nr 36 do 
niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 czerwca 2017 r. w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Boniewo w roku 2017 stanowi 
załącznik nr 37 do niniejszego protokołu. 
 
27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady Powiatu we 

Włocławku dotyczącej wyrażenia woli na dokonanie zamiany nieruchomości 
stanowiącej własność Powiatu Włocławskiego na nieruchomość stanowiącą własność 
Gminy Lubień Kujawski. 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali projekt 
uchwały dotyczący uchylenia uchwały podjętej na poprzedniej sesji a dotyczącej wyrażenia 
woli na dokonanie zamiany nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Włocławskiego na 
nieruchomość stanowiącą własność Gminy Lubień Kujawski.  
Radni otrzymali również kserokopię zawiadomienia wojewody kujawsko – pomorskiego 
wszczynającego postępowanie nadzorcze w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały nr 
XXIV/248/17 rady powiatu we Włocławku (załącznik nr 38).  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos?  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto  jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 czerwca 2017 r. w sprawie uchylenia uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku dotyczącej wyrażenia woli na dokonanie zamiany nieruchomości 
stanowiącej własność Powiatu Włocławskiego na nieruchomość stanowiącą własność Gminy 
Lubień Kujawski została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchylenia uchwały Rady Powiatu 
we Włocławku dotyczącej wyrażenia woli na dokonanie zamiany nieruchomości stanowiącej 
własność Powiatu Włocławskiego na nieruchomość stanowiącą własność Gminy Lubień 
Kujawski stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 czerwca 2017 r. w sprawie uchylenia 
uchwały Rady Powiatu we Włocławku dotyczącej wyrażenia woli na dokonanie zamiany 
nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Włocławskiego na nieruchomość stanowiącą 
własność Gminy Lubień Kujawski stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu. 
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28. Informacja Rady Powiatu we Włocławku o petycjach rozpatrzonych przez Radę 

Powiatu we Włocławku w 2016 roku. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali informację o petycjach 
rozpatrzonych przez Radę Powiatu we Włocławku w 2016 roku. W roku 2016 rozpatrzona 
przez radę powiatu jedna petycja - Stowarzyszenie Osób Poszkodowanych przez Spółki 
Volkswagen AG 00-585 Warszawa, ul. Bagatela 11 lok. 3. Petycja była rozpatrzona przez 
radę powiatu w dniu 24 czerwca 2016 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos?  
Wobec braku głosów sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 27 czerwca 2017 roku przyjęła Informację o petycjach rozpatrzonych 
przez Radę Powiatu we Włocławku w 2016 roku. 
Informacja o petycjach rozpatrzonych przez Radę Powiatu we Włocławku w 2016 roku 
stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu. 
 
29. Zapytania radnych. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie § 21 ust. 1 Statutu Powiatu Włocławskiego 
–zapytania mogą być składane w sprawach mniej złożonych, dotyczących aktualnych 
problemów  powiatu,  a  także  w  celu  uzyskania  informacji  o konkretnym  stanie 
faktycznym sprawy, a wnioski w szczególności w celu ulepszenia lub usprawnienia 
określonego stanu rzeczy lub podjęcia działań w określonej sprawie. 
Przewodniczący Rady poprosił radnych o pytania z  zaznaczeniem, na które ma być udzielona 
odpowiedź na piśmie.  
Jednocześnie poinformował, iż odpowiedź, na złożone w trakcie obrad rady zapytania, 
udzielana jest przez jej adresata lub w jego imieniu przez wyznaczonego członka zarządu 
bądź upoważnioną inną osobę, w końcowej części porządku obrad tej samej sesji, w trakcie 
której została zgłoszona. 
Radny, który uzna, że ustna odpowiedź jest niepełna lub mało precyzyjna może ponowić 
swoje zapytanie składając je na piśmie. 
Radni nie zadali pytań.  
 
30. Interpelacje radnych.   
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z § 20 ustęp 2 Statutu Powiatu 
Włocławskiego interpelacje składa się w sprawach zasadniczych dla powiatu, a wypowiedź ją 
wyrażająca powinna zawierać w sobie konkretne pytanie odzwierciedlające istotę problemu 
będącego interpelacją.  
Przewodniczący Rady poprosił Radnych o interpelacje z  zaznaczeniem, na które ma być 
udzielona odpowiedź na piśmie.  
Jednocześnie poinformował, iż odpowiedź, na złożoną w trakcie obrad rady interpelację, 
udzielana jest przez jej adresata lub w jego imieniu przez wyznaczonego członka zarządu 
bądź upoważnioną inną osobę, w końcowej części porządku obrad tej samej sesji, w trakcie 
której została zgłoszona. 
Radny, który uzna, że ustna odpowiedź jest niepełna lub mało precyzyjna może ponowić 
swoją interpelację składając ją na piśmie. 
Radny Jerzy Donajczyk złożył interpelację w imieniu mieszkańców powiatu włocławskiego 
dotyczącą wykonania dodatkowego  oznakowania pionowego drogi 2909C na odcinku 
o długości 3 km tj. od miejscowości Szatki do miejscowości Jarantowice. Znaki powinny  
informować uczestników drogi o innych niebezpieczeństwach, chodzi tu głównie o śliskość 
jezdni, która tworzy się w wyniku wywożenia produktów rolnych z pól. Ponadto powinna 
znaleźć się informacja o ograniczeniu prędkości lub o wzmożeniu czujności na tym odcinku.  
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31. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że w materiałach na sesję radni otrzymali kserokopię 
pisma Wojewody Kujawsko – Pomorskiego w sprawie stosowania przepisów wynikających 
z ustawy z dnia 1 kwietnia 2016 r. o zakazie propagowania komunizmu lub innego ustroju 
totalitarnego przez nazwy budowli, obiektów i urządzeń użyteczności publicznej, która 
stanowi załącznik nr 42 o niniejszego protokołu.   
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy chcieliby złożyć wnioski bądź oświadczenia?  
Radny Karol Matusiak powiedział, że na terenie powiatu włocławskiego znajdują się koleje 
wąskotorowe, które są zarządzane przez instytucje, których siedziba znajduje się w Gdańsku. 
Bardzo często w przypadku rolników, m.in. na terenie Gminy Lubraniec, zdarza się, że koleje 
wąskotorowe nieużytkowane są od 20-25 lat, a w niektórych miejscach dzielą nieruchomości 
poprzez istnienie tych torów. Radny zwrócił się z wnioskiem do Zarządu Powiatu, aby 
przyjrzał się temu problemowi, ponieważ  dotyczy to wielu gmin. Jeśli tory przecinają 
nieruchomość rolnika to według radnego warto byłoby rozważyć możliwość wykupu lub 
przekazania tej części nieruchomości, aby rolnik mógł z niej skorzystać. Grunty często są 
agencyjne lub w niektórych przypadkach, według wiedzy radnego, właścicielem tych 
nieruchomości  jest Starostwo Powiatowe we Włocławku. Na terenie Gminy Brześć Kujawski 
zastosowano dobre rozwiązane  polegające na stworzeniu ścieżki rowerowej wzdłuż drogi 
krajowej na odcinku od m. Pikutkowo do m. Brześć Kujawski. Według radnego w taki sposób 
te tereny powinny zostać zagospodarowane.  
 
32. Zamknięcie XXV Sesji Rady Powiatu.  

 
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady dnia  27 czerwca  2017 
roku o godzinie 1339  zamknął obrady XXV Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  
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Ze Starostwa Powiatowego protokołowały: 

1) Katarzyna Dąbrowska-Czerwińska ………… 
2) Marta Szarecka ……………………..………  


